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Pkt. 1. Velkommen og referat fra sidste møde gennemgås og 
underskrives.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

 

Referat: 

 

 

Pkt. 1. a. Formandens orientering 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

1)  

Vi ser ind i et usikkert efterår - både som følge af stigende pris på brændslerne og potentielt 
manglende mængder, hvorfor det er væsentligt at vi fastholder vores kontakter med f.eks. flis. Dette 
betyder også, at budgetlægningen for 2023 er mere usikker end nogen sinde før.  

2) 



Varmeplanen for Esbjerg Kommune er pt. i høring, hvor det ene scenarie er en transmissionsledning 
fra Esbjerg. Vi har i samarbejde med Bramming Fjernvarme og Din Forsyning fået udarbejdet en 
nærmere selskabsøkonomisk beregning på dette scenarie, og umiddelbart er det ikke rentabelt, da 
overskudsvarmen i Esbjerg først er tilrådighed om 8-10 år. Derfor laves fælles høringssvar til 
kommunen. Herudover har vi en drøftelse med Din Forsyning omkring håndtering af Gredstedbro og 
omegn. 

3)  

Med de igangværende projekter jf. pkt. 3 er mandskabet mere end fuldt beskæftiget, hvorfor vi skal 
finde resurseløsninger, som nok er en kombination af tilkøb af ekstern hjælp samt ansættelse af 
yderligere en (Tidligere bevilget). 

 

Pkt. 1. b. Driftslederens Orientering 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

1. Lovpligtig gasrampeeftersyn på motorer 

2. Nye stik Skyttevej 33 A-C 

3. Møde med Jenbacher vedr. 20.000 timers service m1-m3 

4. skiftet startbatterier m1 

5. klargøring til vandpåfyldning på etape 3 Klostermarken, der bliver sat 27 grunde til salg 28. 
september. 

 

Pkt. 2. Budget opfølgning Q2 og estimat for resten af 2022.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Der er solgt varme for mindre end budgetteret - 

til gengæld har el-salget været højere. 

Bundlinjen siger - 493t. 

Det er således gasprisen der har påvirket negativt - mens elprisen modsat har påvirket resultatet 
positivt. 



Service på Fliskedlen og et øget varmetab på ledningsnettet har ligeledes medvirket negativt  til 
resultatet. 

Varmeprisen for indeværende år forventes dog bibeholdt. 

Seneste måneder har på trods af udfordringerne bidraget positivt. 

  

 

Pkt. 2.a. Grovbudget 2023- herunder forudsætninger.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Driftslederen  og formanden har ved hjælp af simuleringer udarbejdet et groft budget for 2023. 

Der er indarbejdet en fleksibilitet og forsøgt efter bedste evne at tage højde for den aktuelle 
usikkerhed. 

Varmeprisen forventes således at stige med 300 kr. -350 kr.  pr. måned for et standarthus. Hvilket 
dog kan ændres når det endelige budget for 2023 udarbejdes. 

Forudsætningen er at forholdet mellem gas og elpris holder. 

Aftalt, at der udsendes en pressemeddelelse om ovennævnte. 

 

Pkt. 2.b. Orientering til forbrugerne ift. 2022 og 2023.(D) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 
Pressemeddelelse udarbejdes.  

 

Pkt. 2.c. Kvartalsrapportering.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Rapporteringen taget til efterretning. Bilag. 

 



Pkt. 3. Status konverteringer. 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Obbekærvej starter medio oktober. 

Øster Vedsted: Har fået betinget godkendelse fra Esbjerg Kommune. Fjernvarmepuljen er tom for 
indeværende år. Åbnes igen januar 2023. Ansøgning er indsendt. Svar afventes. 

253  er tilmeldte. 

Egebæk/Hviding: Pt: 244 tilmeldte (51%) + eventuelt 3 storforbrugere. Der er fortsat en positiv 
forventning om at vi kommer i mål. 

Lundgårdsvej. Pt 83 tilmeldte +Ribe camping. Afventer kommunens svar mht.  ejendommene 
Farupvej +  de andre storforbrugere. Beregninger er under udarbejdelse. Vi er fortsat positve ift. at 
komme i mål. 

Industrien: Afventer  

Aktuelt: 

53 interesserede i Damhus/Lustrup og 48 interesserede i Farup. Ikke aktuelle dags dato. 

Vagn Sørensen søges hyret til forhandlinger om finansiering af de forventede udgifter på mellem 
150-200 mill. 

Fremtidige produktionsforhold (kapacitet) undersøges se yderligere i punkt 4. 

 

 

 

 

 

 

 



Pkt 3.a. Status de enkelte områder.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

 

 

Pkt 3.b. Finansiering.(D) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

 

 

Pkt. 4. Fremtidige brændsler.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Hvad skal der til for at vi kan udfase naturgassen? 

Lige nu tyder alt på vi ikke får en rørledning fra Esbjerg de næste 10 år, da mængde af 
overskudsvarme ikke er tilstrækkelig. 

Professionel analyse af mulighederne i forhold til værket bør iværksættes.  

Cowi kender Ribe Fjernvarmeværk ift. produktion, net og ikke mindst mulighederne fra Varmeplanen 
for Esbjerg Kommune og efterfølgende beregninger, hvorfor de overvejes som potentiel leverandør af 
analysen. 

 

Pkt. 5. Landsmøde København.(O) 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

Landsmødet 27. oktober, og accept fra 5 incl. driftsleder og afbud fra 1. 

 



Pkt. 6. Evt./ næste møde. 

Beskrivelse/sagsfremstilling 

Referat: 

9. november klokken 17.00. 

14. december klokken 17.00 

 


